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  گردهمايی شاخه آلمان
 قوریه یک گردهمایی مشترک از اعضا و ٣روز شنبه 

 VIHA در آلمان و اعضای انجمن SUTAدوستداران انجمن 
در این . آکادمی فنی اسلينگن برگزار خواهد شد در

زارشی از فعاليتهای گردهمایی آقای مهندس هادزاد گ
SUTA را به اطلاع شرکت کنندگان در گردهمایی خواهند 
همچنين دکتر خاکزار یک سخنرانی در مورد تاریخ . رساند

این گردهمای به . صنعت ارتباطات در ایران ایراد خواهند کرد
ابتکار و با تلاش دکتر خاکزار و با کمک آکادمی فنی 

ضا و دوستداران ما همه اع. شود اسلينگن برگزار می
انجمن در آلمان را به شرکت در این گردهمایی دعوت 

  .کنيم می



 
  
  
  
  
  
 

 - 2 صفحه –   

۴٩ 
  سخنرانی دکتر مهرآيين در گردهمايی سنتاکلارا

 مديريت صدمات ناشی از زلزله
  

  

 
 
 

دکتر . اس در لوس آنجلس هستند-آر-مهرداد مهرآيين معاون شرکت يودکتر 
ايشان . ی کاليفورنيا دريافت کردندمهرآيين درجه دکترای خود را از دانشگاه برکل

  .بودند) شريف(عضو هيات علمی دانشگاه آريامهر 
 
  

 
یکی از مسایلی که ما در ایران داریم مسلما کمبود معلومات 

ما مهندسان خيلی . من با ایران در تماس هستم. نيست
گردد  کنم برمی مساله اصلی ما من فکر می. خوبی داریم

رقابت کنيم،  با ممالک پيشرفته خواهيم به آن که ما می
مانند آنها پژوهش کنيم و به اصطلاح پژوهش های خيلی 

در صورتی که مسایل ما مسایل .  داشته باشيمچشمگير
و اگر ما مجبور بکنيم . چکتری استبسيار پيش پا افتاده و کو

دانشگاه هایمان را که پژوهش هایشان را همانطور که آقای 
 موضوع هایی که مسایل خودمان رویدکتر ضرغامی گفتند 

در جاهای دیگر ممکن است که نتوانيم د، دهناست، انجام 
این روی این موضوع ها زیاد مقاله علمی بنویسيم، ولی 
  .همان چيزی است که بيش از هر چيزی مورد نياز ماست

زلزله بيش از اثر دو نوع ساختمان هایی هستند که ما در 
تانه هر دوی این ساختمان خوشبخ.  داریم جانیهمه تلفات
شود، راه هایی برایشان پيدا کرد و زیاد هم سخت  ها را می
 سال پيش ٨٠ است که در آمریکا حدود یاین کار. نيست

این دو نوع . انجام شده است و ما هنوز انجام نداده ایم
ساختمان یکی ساختمان های سنتی ماست و دیگری 

ن ساختمان یاهر دوی مساله . ساختمان های آجری ساده
قدری معلومات در اختيار کسانی با گذاشتن شود  را میها 

کنند، حل کرد و ممکن است نيازی  که از آنها استفاده می
مثلا در مورد شهر ها مساله ما . به دخالت دولتی هم نباشد

خواهد، انجام  این است که ببينيم آیا کاری که مهندس می
 کنترل بيشتری روی معمولابساز بفروش ها . شود یا نه می

و در مورد ولی در سطح روستا ها . کارها دارند تا مهندس ها
گلی معمولا کسانی که در این خانه ها -خانه های خشتی

د زندگی کنند، خودشان خشت و گل آن را نخواه می
کنند و  کنند، کار را با همسایه ها ردیف می درست می

 به ،ته استخانه مشابه ای ساخاحتمالا یک نفر را هم که 
در نتيجه نه مهندسی در کار است و نه . گيرند کمک می
 همين که یک سقفی روی سرشان باشد. چيز دیگری

  . خيلی هم راضی هستند
پيش از زلزله بم من یک نگاهی کردم که ببينم که چه 

 که بتواند موثر باشد برای خانه های کارهایی شده است
لی که این گ-در مورد خانه های خشتی. خشتی و گلی

 .کنيد عکس یک نمونه ای از آن است که مشاهده می
 این یک موردی است که با آقای دکتر نعيم رفتيم و با صاحب 

من از یک تصویر بعدی نمایی است که . آن صحبت کردیم
  .مقاله پژوهشی گرفتم پيش از آن که به این سفر بروم

 

 
 

است جالب این است که این نقشه دقيقا همان ساختمانی 
تمام صحبت من به این جهت است که . که ما در آنجا دیدیم

تا بتوان شود کرد  کند که خوب کاری نمی آدم فکر می
یکی از این . گلی را تقویت کرد-ساختمان های خشتی

 همان طور که .انجام شده است Gettyپروژه کارهایی که در 
کنيد، این  در این تصویر به صورت خطوط قرمز مشاهده می

 در واقع طناب هایی هستند که البته در اثر زمان از بين ها
  . روند، طناب های پلاستيکی هستند نمی

  

  
 

شود  این طناب ها را می. این کار مانند دوخت و دوز است
   دلار آمریکا خرید و خود صاحب خانه ۴٠ تا ٣٠معادل به مبلغ 

  
  ٨بقيه در صفحه 
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 در باره برخی شايعات و اتهامات

  به اعضا و دوستداران انجمننامه 

  

  SUTAو دوستداران انجمن اعضا 
 روی ٢٠٠٦در رویدادهای تاسف آوری که در جریان گردهمایی اوت  SUTA نقش انجمن مورددر روزهای گذشته شایعاتی در 

 اساس  بیما از این اتهامات بی پایه و. ه استاطلاع ما رسيد به  و برای برخی از دوستان عزیز ما بسيار دردآور بوده،داد
 ما همواره مایل به تماس .پاسخ گویيمدانيم که به این اتهامات یک بار و برای هميشه  لازم میبسيار متعجب شده ایم و 

ین خواهيم این پيام را با دوستان دیگری که احتمالا در معرض ا مستقيم با شما و شنيدن صدای شما هستيم و از شما می
نکته ای که ما را بيش از خود این شایعات نگران کرده است، انگشت اتهامی است که به . شایعات بوده اند، در ميان بگذارید

 سال گذشته صرف ٧بيش از را  شخصی که تمام وقت و انرژی خود در - نشانه رفته است SUTAسوی شخص بنيان گذار 
انجمن به دادن ویزا از بسياری از کنسولگری ها برای صدها تن از اعضای ترتيب یاری رساندن به بنای تشکيلات انجمن و 

 . کرده است)آمریکا(و سنتا کلارا ) آلمان(، هایدلبرگ )کانادا(، تورنتو )آمریکا (منظور شرکت در گردهمایی های سن دیه گو
ز و اعضای هيات علمی دکتر هژبری حتی برای نخستين بار گردهمایی هایی به صورت همزمان برای دانشگاه شيرا

 . و یاور آنان در امور مربوط به اخذ ویزا بود در سن دیه گو برگزار کرد٢٠٠١دانشکده فنی دانشگاه تهران را در سال 

این شایعات بر پایه یک ارزیابی بسيار نادرست از واکنش مقامات آمریکا در لغو ویزای ميهمانان ما و اینکه گویا افراد مشکوکی 
چند تن از اعضای انجمن ما با ارسال یک ليست . از این گردهمایی موفق به دریافت ویزا شده اند، بنا شده استبا استفاده 

تا رابطه این افراد با انجمن را مورد نگرانی خود را در این مورد با ما در ميان گذاشتند و از ما خواستند " غير مجاز" فرد ٢٨از 
بطه نزدیکی با ادر واقع در ر" غير مجاز" نام ها به این نتيجه رسيدیم که این افراد ما پس از بررسی این. بررسی قرار دهيم

همانطور که در یکی از اطلاعيه های پيشين دیده اید، ما . دارندما  دانشگاه درانجمن ما هستند و یک سابقه طولانی 
 اساس سياست های روشن ما، هيچ  بر.سياست انجمن را در رابطه با گردهمایی ها به روشنی به اطلاعتان رساندیم

  .عمل خلافی تا به حال صورت نگرفته است

نگرانی در "تا کنون هيچ دليل شناخته شده دیگری به جز دليلی که خود وزارت امور خارجه آمریکا عنوان کرده است ، یعنی 
تواند نتيجه خيال  د، تنها و تنها میهر دليل دیگری که مطرح شو. وجود نداردبرای لغو ویزا ها " رابطه با امنيت ملی آمریکا

تنها دليلی که . ی اثبات خلاف کاری های انجمن ما مورد استفاده قرار گيردرتواند به عنوان دليلی ب  و نمیپردازی ها باشد
  .بوده است" نگرانی در رابطه با امنيت ملی آمریکا"مقامات آمریکایی در این مورد مطرح کرده اند، موضوع 

به . شد وجود دارد که لغو ویزا ها به دليل تحولات سياسی و تهدیدات دیگری بود که در آن زمان احساس میاین احتمال 
در این جا باید .  محکوم کردخاطر لغو ویزاهایشانکه از بررسی های امنيتی گذشته اند، به را توان افرادی  همين دليل نمی

همه ميهمانان . آمده از ایران نشد مریکا تنها محدود به مسافرانتوجه داشت که لغو ویزا ها توسط وزارت امور خارجه آ
 ژویيه قصد ورود به آمریکا را در فرودگاههای مختلف داشتند، مورد رفتار غير ٢٧ از تاریخ سگردهمایی که با گذرنامه ایرانی پ

  .انسانی و خشن قرار گرفتند

دعوتنامه ها به تصویب انجمن رسيده بود و در هيچ موردی حتی . رسد که این جریان نياز به توضيح زیادی ندارد  میظربه ن
در هر یک از این دعوت نامه ها رابطه فرد با انجمن ما به . کوچکترین اشتباهی هم در این دعوت نامه ها وجود نداشت

ند تهيه و ارسال  دعوت نامه برای افرادی که رابطه روشنی با انجمن ما داشت۴٠٠بيش از دکتر هژبری . روشنی قيد شده بود
دکتر هژبری در تمام این . به ایران فرستاده شد و به انجمن فارغ التحصيلان داده شد  نامه ها توسط آشنایان مسافرنای. کرد

مدت در ارتباط نزدیک با این افراد و همچنين با دفتر انجمن فارغ التحصيلان بود تا از رسيدن این دعوت نامه ها به دست افراد 
همانطور که در گردهمایی های پيشين عمل شده بود، این بار نيز نام ميهمانان گردهمایی را به . ئن شودمزبور مطم

  .ِروند و در سایت اینترنت انجمن نيز اعلام شدند این نام ها اطلاعات عمومی به شمار می. کنسولگری های آمریکا دادیم

  تلاش اند تا توضيحاتی از وزارت امور خارجه آمریکا دریافت همچنان در SUTAدکتر هژبری به همراه برخی دیگر از اعضای 
  بقيه در صفحه بعد

  



 
  
  
  
  
  
 

 - 4 صفحه –   

۴٩ 
  از صفحه قبل

 .  نفر از ميهمانان گردهمایی انجمن هستند٢٨ برای FOIEدر حال حاضر گروهی از وکلا مشغول پرکردن فرم های . دارند
. یل مطرح شده در جریان سفرشان به آمریکا پاک شودهدف از این کار این است که پرونده های این افراد از اتهامات و مسا
    .ما نيز به نوبه خود نامه ای به وزارت امور خارجه در این مورد فرستادیم

در اختيار اعضای مان که را ما آماده ایم تا با کمال ميل هر گونه اطلاعات در مورد رابطه افراد دعوت شده به گردهمایی 
ما هميشه معتقد بودیم که گردهمایی های ما باید جشنواره دوستی، عشق و . ، قرار دهيمخواستار چنين اطلاعاتی باشند

دانشگاه های دیگر را به گردهمایی هایمان دعوت کرده ایم و همچنين از ما در موارد گوناگون دانش آموختگان . اميد باشد
 و بينيم ما دليلی برای تغيير این سياستمان نمی. داعضایمان خواسته ایم تا خانواده شان را نيز به گردهمایی هایمان بياورن

دست جویی به خيال پردازی ها . توانيم بپذیریم که مساله لغو ویزا در رابطه با شرکت برخی از ميهمانان ما بوده است نمی
  . نه تنها غير عادلانه بلکه عير مسئولانه استSUTAبرای محکوم کردن 

و این اتهامات بی پایه دست از این کار بردارند و به جای این کار ما این شایعه پراکنی ها ما صميمانه اميد داریم که مسئولان 
  .و هيات مدیره جدید انجمن را در پاک کردن پرونده های دوستان عزیز مان که قربانی این حوادث بوده اند، یاری رسانند

  

  .به مانند هميشه مایل به شنيدن نظرات شما هستيم

  

  SUTAمن هيات مدیره انج

  ٢٠٠٦دسامبر 

 چهار سال خبرنامه
  

  
  

  صفحه انتشار يافت ٢ تحت عنوان خبرنامه شاخه اروپا در ٢٠٠٣در ژانويه سال که  خبرنامه ١بريده ای از صفحه نخست شماره 
  

  سال گذشته با کمک همه شما بطور منظم هر ماه یک شماره از خبرنامه انجمن را به٤توانستيم در طول خوشحاليم که 
چالش بزرگ ما در این راه جلب .  شماره را با مطالب متنوع تهيه و تنظيم کنيم٤٩در این مدت موفق شدیم . شما برسانيم

توانيم با کمال خرسندی بگویيم که در این راه موفقيت نسبی داشته ایم و دست های  علاقه شما به همکاری بود و می
 باید از همه شما دوستان و خوانندگان گرامی که رو این زا. شود راز میهمکاری هر چه بيشتری با هر شماره به سوی ما د

  .، تشکر کنيمه ایددر این راه همراه و همدل ما بود
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 )وگزاری پيرامون دانشگاهمان  گشت( ها ی آپاچی کوچه

 شيوا فرهمند راد
  

ها ساعتی وقت پيدا کردم  ی کارها و گرفتاری لای همه لابه
بار گذشته .  محيط پيرامون آن بزنمکه سری به دانشگاه و

اما . جا بودم و دانشگاه بسيار خلوت بود  آن٨۴حوالی نوروز 
ميان . بار دانشگاه شوروحال بيشتری داشت و شلوغ بود این

 ٣۵سابق یعنی (ها و ناهارخوری سابق  ساختمان کارگاه
سازند که گویا قرار  ای می دارند ساختمان تازه!) سال پيش

در . شود التحصيلان اختصاص داده ن فارغاست به انجم
ی بزرگی را  ها هم محوطه ی شمال غربی کارگاه گوشه
ی شيمی را  اند و دارند طرح گسترش دانشکده کنده
اتاقک وسایل صوتی، یعنی واپسين . کنند ریزی می پی

 ٣را که بار گذشته در کلاس شماره " اتاق موسيقی"یادگار 
جای آن دو  اند و به بود، برچيدهسينا هنوز برجا  ساختمان ابن

  .اند ردیف صندلی به انتهای کلاس افزوده
هنوز همان . صدا توی کارگاه سرک کشيدم آرام و بی
 سال پيش رویشان ٣۵کاری که  های سوهان ميزها و گيره

همينطور همان . کردیم سر جایشان هستند کار می
 آنی تر از ها اکنون کوچک این ماشين! های تراشکاری ماشين

گروهی از دانشجویان گرد دستگاه ! کردم بودند که تصور می
بودند و استادکار داشت درسشان  تراش ایستاده صفحه
نوشت زیر را آویخته  روی در ورودی سالن ورزش پرده .داد می
  :بودند

  
  بدون شرح

های  در آن سال. این بار پيرامون دانشگاه هم گشتی زدم
ی  ها در دانشگاه، دروازه يریدور، به هنگام تظاهرات و درگ

یعنی (بستند و ما اهالی خوابگاه  شمالی دانشگاه را می
از ) نجان بودزتنها خوابگاهی که وجود داشت و در خيابان 

روی خوابگاه در ضلع شرقی دانشگاه خود را به  ای روبه کوچه
 ،ی گلی و باریک این کوچه. رساندیم ی جنوبی می دروازه
ای از  گرسنهژنده و  زندگی روستائيان  محل بودآبادی حلبی

" ها ی آپاچی کوچه"های خوابگاه آن را   و بچهاهالی آذربایجان
ی  انگيزی از دیدن صحنه شامگاه غم. بودند نام گذاشته

گرسنگی دو کودک و مادرشان در این کوچه آنچنان منقلب 
ی گراموفون، یعنی  شدم که با رسيدن به خوابگاه دو صفحه

عنوان چيزهایی لوکس و  هایی را که داشتم، به تنها صفحه
 زیرا کسانی –شان اکنون دیگر جرم بود  تجملی که داشتن

 با خشم –کشيدند  در همان نزدیکی داشتند گرسنگی می
یکی از آن ! تکه کردم و دور انداختم روی زانویم کوبيدم، تکه

تی بود و دیگری  نواز معروف فائوستو پاپه ها کار ساکسوفون

. های موسيقی آرام با اجرای ارکستر فرانک پورسل هقطع
  .کنم گردم، دیگر پيدا نمی این دومی را هرچه می

اکنون پهن و آسفالت است، نورزاده " ها ی آپاچی کوچه"
اند، و  های مدرنی ساخته نام دارد، در دو طرف آن آپارتمان

  .است های فراوانی در طول آن پارک شده اتوموبيل
نام " زادگان حبيب"پيمودیم اکنون  ه میی دیگری ک کوچه

شوئی و  در انتهای شمالی این کوچه خشک. دارد
بابک . "آرایشگاهی وجود داشت که مشتری دائمشان بودم

  .هنوز برجاست، اما آرایشگاه را نيافتم" اکسپرس
شهيد "ی خاکی ضلع شمالی دانشگاه اکنون  کوچه
های  غدر ضلع شمالی این کوچه با. نام دارد" قاسمی

های آرژانتين و سوریه قرار داشت که  تابستانی سفارت
هایی تنگ هم پر  اند و جایشان را آپارتمان اکنون ناپدید شده

 یک پيکان ساواک ۵١همين جا بود که در تيرماه . اند کرده
ادای "اتاقی خوابگاهم پيچيد و ما را برای  جلوی من و هم

  .با خود بردند" ای توضيحات پاره
 سر راه این کوچه و خوابگاه جاری بود و ما گاه در رودی که

طول زمستان برای عبور از عرض آن مشکل داشتيم، اکنون 
های دودزا در  بخار شده و به هوا رفته و به جای آن اتوموبيل

که روی بستر رود " االله دکتر حبيب"طول خيابانی به نام 
يز چ تر دیگر همه طرف و کمی آن. شده، جاری هستند ساخته

" پشت ایران ناسيونال"خيابان خاکی ! ریخته است هم به
است و خوابگاهمان را که پشت " بلوار سهرورد"اکنون 

های بيشماری پنهان شده، تنها با تعقيب جوانانی  ساختمان
اکنون . که کيف و کلاسور به دست داشتند توانستم پيدا کنم

 بود و عکسی که از دورنمای اتاق دیگر هوا تاریک شده
نزدیک سه سال در آن .  گرفتم جالب در نيامد٣١٢شماره 

در عوض روزی دیگر که برای کاری در . کردم اتاق زندگی می
آن حوالی بودم، از فرصت استفاده کردم و عکس زیر را 

  :گرفتم

  
ی آران در غرب  ست که در کوچه این همان سالن غذاخوری

ها  لدانشگاه واقع است و بسياری از دانشجویان آن سا
آقای صاحب آن به یکی از  از جمله حاج. خاطراتی از آن دارند

راستی، "دوستانمان که بعد از حساب و کتاب ناگهان گفت 
  !"دیر گفتی:"پاسخ داد!" حاج آقا، من یک دوغ هم داشتم

ی  کوچه"داند بر سر ساکنان  راستی، آیا کسی می
  چه آمد؟" ها آپاچی

  ١٣٨۵آذرماه 
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  ای انجمنچند کلمه با اعض
 
 
  
  
  

  دکتر زاهد شيخ الاسلامی
 
  

 به همت دکتر هژبری و با همکاری نزدیک به سی ٢٠٠٠وقتی در سال . گذرد  میSUTAبيش از شش سال از آغاز فعاليت 
ل تصور بود که در مدتی نسبتا کوتاه این ب شاید برای کمتر کسی قا،شد  نهاده میSUTAتن از علاقمندان سنگ بنای 

 و کارمندان دانشگاه صنعتی انادت اسدانش آموختگان، اکنون در ميان SUTA. قعيت فعلی خود دست یابدانجمن به مو
خواهم چند کلمه ای  در این نوشته کوتاه اجازه می.  ست شناخته شده و دارای اعتبار اسازمانی) و آریامهر سابق(شریف 

 طر نشان کنم که آنچه که ميخوانيد نظرات شخصی منباید همينجا خا.  با شما عزیزان صحبت کنمSUTAدر باره آینده 
   . نيستSUTAت مدیره سابق و کنونی است و ضرورتا انعکاس نظرات هيا

اد ارتباط بين  تمام عزیزانی بود که بدلایل جهدف اصلی از تشکيل سوتا پاسخ به یک نياز تاریخی برای گرد هم آوری و ای
اه متاسفانه گ این روند یعنی خروج گروه زیادی از بهترین دانش آموختگان دانش.مختلف در سراسر حهان پراکنده شده بودند

   .کند  و رهبری آنرا در ادامه و تقویت انجمن دو چندان میSUTAيفه ظاین مسئله و. همچنان ادامه دارد 
خود فعاليت  یک سازمان صنفی است که بر مبنای علائق مشترک تمام اعضای SUTAقبل از هر چيز باید بپذیریم که 

 ایجاد یک بستر ارتباطی آزاد و امن برای تمام اعضای SUTAدیدگاه من از همان ابتدا این بود که وظيفه ما در . کند می
توانند و باید با مسالمت و در کنار هم مطرح شوند و  در این بستر علایق و نظرات متفاوت و حتی متضاد می. انجمن است

اميد من این بوده و هست که در این بستر افرادی که . اعضا بدون هيچ واهمه ای احساس کنند که سوتا خانه آنهاست
   . کنند و به همکاری در زمينه مورد علاقه شان بپردازندادارای علائق مشترک هستند بتوانند یکدیگر را پيد

در این راستا ما اقدام به تشکيل .  سال گذشته یکی ازمهمترین اقدامات ما تشکيل و تقویت شاخه های محلی بوددر دو
این شورا با . شورای شاخه ها برای ایجاد هماهنگی بيشتر بين شاخه های مختلف در سراسر کشورهای جهان کردیم

بتی مابين دوستانمان در شاخه های انجمن ثار مپيگيری مداوم مهندس انوشه هادزاد موفق به ایجاد همبستگی بسي
   هر چه بيشتر تقویت شودو طبيعی است که این فعاليت باید کماکان ادامه یافته . گردیده است

 انتشار مداوم خبرنامه انجمن بود که ،نکته مثبت دیگر که باز هم مدیون صرف انرژی بسيار توسط مهندس هادزاد بود
  . جوان و پرانرژی ما همچنان ادامه یابداميدوارم با کمک داوطلبان

ت مدیره بحث های زیادی در جهت تشکيل گروه های تخصصی داشتيم که متاسفانه ا دوره گذشته هينخستدر ماه های 
ت مدیره جدید بتواند در این مسير گامهای بلندی بردارد و با در گير کردن ااميدوارم که هي. بدلائلی موفق به ادامه آن نشدیم

   .موجبات همکاری بيشتر مابين اعضای انجمن را فراهم آورد قمندان بيشترعلا
بخشی . کنيم ما هنوز از این وسيله ارتباطی بسيار موثر آنطور که باید استفاده نمی. وب سایت ما نيازبه توجه خاصی دارد

تيم شایسته ای از علاقمندان ر بتوانيم گاز این کوتاهی بدليل کمبود امکانات مالی انجمن است ولی من معتقدم که ا
   . خواهيم توانست بودجه انجام آنرا فراهم کنيم،انجمن را برای طراحی صحيح یک وب سایت مناسب بکار اندازیم

 باید تلاش کند تا خود را از هرگونه فعاليتی که ميتواند جنبه SUTAست که  انکته مهم دیگری که باید به آن اشاره کنم این
 این توصيه بدان دليل نيست که موضعگيری سياسی در ذات خود کار خوب یا بدی. ه داردگا دور نسياسی داشته باشد

ست که چه در گذشته و چه در حال به دانشگاه صنعتی  ا خانه تمام کسانیSUTAواقعيت اینست که بنا بر تعریف . ستا
 در مورد هر مسئله خاصی نظرات متفاوتی وجود در ميان این عزیزان امکان دارد. وابسته  بوده و هستند ) آریامهر(شریف  

من بعنوان یک .  در مورد چنين مسائلی سبب ایجاد تفرقه در انجمن خواهد شدSUTAهر گونه موضعگيری . داشته باشد
دليل عضویت من در  . اجاره نداده ام تا منعکس کننده نظرات سياسی و اجتماعی من باشندSUTAت مدیره اعضو به هي

SUTA بنابراین بنظر من هرگونه فعاليتی که در این جهت نباشد. کردن دوستان قدیم و یافتن دوستان جدید است پيدا، 
 انجمن را در مقابل SUTAت مدیره جدید بتواند با ترسيم دقيق مرزهای فعاليت ااميدوارم که هي. ستاانحراف از مسير سوتا 
ش خود را در این مورد بکار بردم ولی معتقدم که به قدمهای قاطع من در دو سال گذشته تمام تلا. چنين انحرافی بيمه کند
 تمام اعضا بتوانند در یک دیالوگ سازنده در تا امکاناتی فراهم آورد ،کنم ت مدیره تقاضا میاز هيا. تری در اینمورد نيازمندیم
 خانه همه ماست و باید SUTA. نستموثر تمام اعضای آ شدن  در گرو شرکت و درگيرSUTAآینده . اینمورد با هم گفتگو کنند

 باید فعاليتهای خود را فقط بر مبنای علائق مشترک همه ما که همان ایجاد یک بستر SUTAت مدیره اهي. اینطور باقی بماند
 هایبعنوان یک عضو علاقمند به آینده سوتا منتظر شنيدن نظرات و پيشنهاد. ارتباطی امن و گسترده است متمرکز سازد

   .ت مدیره سوتا به نظرات سازنده شما عزیزان بيش از هر زمانی نيازمند استا هي.شما هستم
  

  شاد و سربلند باشيد
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  پيام خداحافظی از هيات مديره

  
  
 
 
  
  

 هژبریفريدون دکتر 
 

  SUTAاعضا و دوستداران گرامی 
 به پایان SUTAچند روز دیگر عضویت من در هيات مدیره 

يچ سمت رسمی در  سال ه٧حواهد رسيد و پس از 
SUTAبا کمال ميل در من در این مدت .  نخواهم داشت

سپاس خدمت شما بودم و مایلم با استفاده از این فرصت 
خود را از همه شما به خاطر کمک هایتان در طول این سال 

شرمنده این همه محبت های من به شدت . ها ابراز دارم
است و هيات مدیره جدید انجمن انتخاب شده . شما هستم

بينم که چندی از اعضای هيات   خوشحالم از این که می
توانند به  مدیره پيشين نيز در ترکيب جدید حضور دارند و می

  . یاری رسانندSUTAادامه کاری در 
 به یاری دکتر زاهد شيخ الاسلامی و ٢٠٠٠ما در سال  

چندی دیگر از همکاران و دانش آموختگان دانشگاه صنعتی 
 توانستيم نخستين گردهمایی مان را برگزار )شریف(آریامهر 
رود، ما  همانطور که در هر گونه کار گروهی انتظار می. کنيم

برخی افراد حتی . نيز در ابتدا با موانع بسياری مواجه شدیم
 و هدف ما را از ایجاد این انجمن مورد پرسش قرار داقتص

ا  را تاسيس و آن رSUTAاما با یاری شما توانستيم . دادند
  .به فعال ترین انجمن دانشگاهی ایرانيان تبدیل کنيم

 ٢٠٠٦حوادث تاسف بار لغو ویزا در جریان گردهمایی اوت 
از این جهت که پس از . ندبرای من بسيار ناراحت کننده بود

ماه ها تلاش برای تدارک و پی گيری همه مراحل اخذ ویزا، 
 به دیدم که برحی از ميهمانان ما که با اميد بسيار می

 به  سنتا کلارا ما آمده بودند، به جای گردهمایییگردهمای
  . زندان مهاجران کشانده شدند

من حتی بيشتر متاثر شدم، هنگامی که دیدم که یک گروه 
 نفره در تلاش است تا گناه لغو ویزا ها را به دوش خود ٤، ٣

ميهمانان گردهمایی بگذارد و اینکه گویا اطلاعات نادرستی 
در حالی که . ی های آمریکا داده شده بودبه کنسولگر

بایست در جای  وليت این حوادث ناگوار را تنها میئمس
درست خود یعنی در تصميم نادرست وزارت خارجه آمریکا 

د که آیا این گروه بيشتر نگران يباید پرس. جستجو کرد
سرنوشت ميهمانان زندانی ما است و یا نگران اینکه وزارت 

هيات . عات نادرستی دریافت کرده استخارجه آمریکا اطلا
مدیره انجمن و من به ویژه از این اتهامات بی پایه به شدت 
ناراحت شدیم ولی تصميم بر این گرفتيم که به خاطر حفظ 

  .مصالح انجمن نام این افراد را فاش نکنيم
من حتی نگران بودم که نکند این اتهامات وکلای ما را که در 

زم برای ارائه به وزارت امور خارجه فرم های لاحال تدارک 
ولی از نگرانی ام . آمریکا هستند، دچار سردرگمی کند

افت یکاسته شد هنگامی که پيام زیر را از یکی از وکلا در
  :کردم

دکتر هژبری عزیز، مطمئن باشيد که من قصد گوش "
د را نفرادادن به هيچ فردی که به نيات نيک شما شک کن

شوند  سف است که افرادی پيدا میبسيار مایه تا. ندارم
 دولت آمریکا عليه مردم ایران مغرضانهبه جای درک نيات که 

  ."کنند   میراتوجيه این دولت کارهایودیگر ملل، 
این آخرین پيام من به عنوان عضو هيات مدیره به شما  

 SUTAولی من همچنان به عنوان یک عضو ساده . است
ادگی خود را برای کمک من آم. خواهم بودشما در تماس با 

به هيات مدیره جدید و همه اعضای انجمن تا آنجا که بتوانم 
ولی مایلم یادآوری کنم که تنها حضور . کنم ، اعلام می

است که  SUTA از فعاليتهای  شما پشتيبانیوشما 
 SUTA روش در آینده و مانع تغيير آنضامن موفقيت های 

  .خواهد بود
 خوبی را برایتان ٢٠٠٧نو از سوی همسرم و خودم سال 

  .آرزومندم
  پيروز باشيد

ی بسياردر پی ارسال پيام بالا، دکتر هژبری پاسخ های گرم 
ما با پوزش و به علت کمبود جا تنها گزيده ای . دريافت کردند

   :آوريم از چند پيام را در اينجا می
. تشکر از تمام زحماتی که برای انجمن ما کشيده ایدبا  

 هيچ کس هيچگاه دستاوردهای شما مطمئن هستم که
به . و یاری های شما را به جامعه ما فراموش نحواهد کرد

 از افراد ساکن ایران باید عنوان کنم که بر اثر یعنوان یک
تلاش های شما برای نخستين بار جامعه دانش آموختگان 
ما در ایران و در سراسر جهان چون روح واحدی به یکدیگر 

  )دمحم (.پيوند خوردند
مایلم از تلاش  SUTAبه عنوان یکی از اعضای کوچک  

این . این انجمن با ارزش قدردانی کنمهای شما در ایجاد 
 سال ٣٠یک تصميم دشوار بود که هيچ کس در طول 

دانند که  همه می. گذشته جرات انجام آن را به خود نداد
اگر کسی . و توان ما بودمسئله لغو ویزاها خارج از کنترل 

 به هيات مدیره در این مورد اتهامی وارد کند، این بخواهد
 )مشيدج( فقط از نادانی است

من خوشبختانه امکان دیدار شما را در سنتاکلارا  
من مطمئن هستم که همه بنيانگذار این گروه . پيداکردم

 . فراموش نشدنی را برای هميشه به یاد خواهند داشت
 )مهرداد از تهران (
غزتان و با تشکر از همه تلاش های از پيام پر مبا تشکر  

 سال گذشته برای ایجاد یک ٧صميمانه تان در طول 
SUTA  به مثابه یک کانون تجمع فعال و محترم برای همه

فرخ (. خواهند در تماس با یکدیگر باشند کسانی که می
  )از تهران
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 پی گيری لغو ويزاها

 پرسش و پاسخ با دکتر فريدون هژبری
 

 چند ماه است که از حوادث !آقای دکتر هژبری
تاسف بار لغو ویزای برخی از ميهمانان گردهمایی 
سنتا کلارا و برخورد غير انسانی ماموران مرزی 

بسياری از دوستان . گذرد آمریکا با دوستان ما می
کنند و مایل  ن رابطه مطرح مییپرسش هایی در ا

اند از فعاليتهای انجمن در احقاق حقوق تضييق 
نظر به اینکه شما در . نان ما مطلع شوندشده ميهما

تن از وکلا در تماس هستيد،  این رابطه با چند
ن فعاليتها آشود قدری ما را در جریان  خواهش می

 .بگذارید
  

کنم دقيق ترین اطلاعات را در این مورد خود این   فکر می
 FOIوکلا، که در حال حاضر مشغول پر کردن فرم های 

در تماسی که  .اختيار ما قرار دهندتوانند در   میهستند،
با این وکلا گرفته شد، آنها اظهار داشتند که ترجيح 

دهند تا زمانی که اطلاعات بيشتری از دولت آمریکا  می
و . دریافت نکرده اند، در این مورد گفتگویی نداشته باشند

  . این مدت هم ممکن است قدری طولانی شود
را از  خودم ابیرزیتوانم ا میفقط  من ضردر حال حا

  :بيان کنموضعيت موجود 
تا کنون نامه های ما را با تکرار این وزارت امور خارجه  -

موضع گيری پاسخ گفته است که لغو ویزا ها بر اساس 
این . بوده است" نگرانی هایی در رابطه با امنيت ملی"

و بدین ترتيب پاسخی داده یک کلی گویی است 
  .ن توضيح داده شودشود بدون آنکه واقعا دليل آ می

در نامه ای ) اتریش(کنسولگری آمریکا در شهر وین    -
خطاب به یکی از افرادی که ویزایش لغو شده بود، اظهار 
داشته که این امر ربطی به مورد شخص او ندارد و این 

 .تواند در صورت تمایل مجددا تقاضای ویزا کند فرد می
داشته که اظهر ) ایرلند(کنسولگری آمریکا در دوبلين  -

هيچ اطلاعی در رابطه با لغو ویزای فردی که از آن 
 .سفارت ویزای خود را دریافت کرده بوده است، ندارد

در پيامی که من در نيمه ماه اوت برای کنسولگری  -
از آنها پرسيده بودم آمریکا در فرانکفورت فزستاده بودم، 

آیا هيچ اطلاعی در مورد دليل لغو ویزا ها دریافت داشته 
کنند که این افراد در رابطه با  و آیا آنها فکر میاند؟ 

تقاضای ویزا برای آمریکا در آینده دچار مشکلاتی خواهد 
توانند مجددا  این افراد می. خير:"شد؟ پاسخ این بود

 ."تقاضای ویزا کنند
هيچ تاثيری بر روی تقاضای ویزا برای دیگر لغو ویزا ها  -

 کشور ها نداشته است
انان گردهمایی که بررسی های امنيتی برخی از ميهم -

در موردشان پس از گردهمایی به پایان رسيد، ویزای 
آمریکا را دریافت کردند و توانستند بدون هيچ مشکلی 

 .به آمریکا مسافرت کنند
توانند بدون هيچ گونه نگرانی اقدام  اعضای انجمن می -

وکلای ما که در حال پرکردن فرم . به تقاضای ویزا کنند
 برای ما هستند بسيار مایل اند از نحوه عمل FOI های

دولت آمریکا در رابطه با صدور برای ویزا اعضای ما مطلع 
 . لطفا این اطلاعات را در اختيار ما قرار دهيد.شوند

-  

  شاخه بريتانيا
  ديدار آخر سال تقويمی در لندن

  

 
 
گروهی از اعضا و دوستداران انجمن ساکن شهر لندن و 

که توسط دکتر وشاق و در منزل ميهمانی حومه در یک 
در این دیدار همچنين . ایشان برگزار شد، شرکت کردند
ان کتابی و آقای کبروی گدکتر بازاری، هانری معصوم پور، مژ

ان کتابی، از گدر این دیدار خانم مژ. نيز شرکت داشتند
فعالين این شاخه، داوطلب شدند تا در امر هماهنگی 

خانم .  نقش فعال تری بر عهده بگيرندفعاليتهای این شاخه
کتابی اظهار اميدواری کردند که با پشتيبانی فعال همه 

بتوانند فعاليتهای اعضا و دوستداران انجمن در این شاخه، 
   .انجمن در این شاخه را به اوج جدیدی برسانند

   
  ...سخنرانی دکتر مهرآيين در

 
 اند که با پژوهش ها نشان داده. تواند کار بگذارد هم می

شود  چنين کاری، اگر چه ساختمان در اثر زلزله خراب می
کارهایی در . ریزد که انسان ها کشته شوند ولی فرو نمی

  .این زمينه زیاد شده است
من . توانيم بکنيم  حالا سوال این است که ما چه کار می

کردم که اگر یک تراکت هایی درست  پيش خودم فکر می
زش و پرورش و یا کسانی که مسئول بکنيم و به وزارت آمو

دبستان ها و دبيرستان ها هستند، بدهيم که در گوشه 
ای از درس ها بگذارند و به بچه ها بگویند که چنين 

شود کرد تا خانه هایتان روی سرتان خراب  کارهایی می
و شاید از این طریق این اطلاعات به پدر و مادر ها . نشود

شود کرد با خرج  ایی میمنتقل شود که واقعا یک کاره
و اگر موقعيتی باشد که دولت طناب را هم . بسيار کم

  .فراهم کند که چه بهتر
این کار ها عملی هست به نظر من و احتياج به این دارد 

تواند خيلی راحت  و گروه ما می. که یک کاری شروع شود
چنين موادی را جهت پيشبرد آموزش در این زمينه تهيه 

 بکند
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  ايی از سنتا کلارايادگاره

  

  
  جلسه معرفی شاخه ها

  

  
  دکتر بهرخ خوشنويس در حال سخنرانی در مورد نوآوری

  

  
  دکتر خاکزار در حال سخنرانی در مورد دانشگاه اينترنت

  
  گروه کر انجمن در حال اجرای سرود انجمن

  

  
هنرمند معروف انوشيروان روحانی در حال اجرای قطعاتی از 

  آثار خود

  
شهرزاد راست به چپ شيوا فرهمند راد، سيما احمدزاده، از 

 ن پارسا و صبا پارسامطسوجی، س
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  از خبرها
 ٣٠٠ کارگاه های آموزش مهارت های زندگی با شرکت  

 .دانشجو از دانشگاه ما در هتل گاجره چالوس برگزار شد
 تيم دانش آموختگان به مقام قهرمانی مسابقات واليبال  

 .ختران دانشگاه دست یافتبين دانشکده ای د
 کنگره ملی مهندسی شيمی با پشتيبانی انجمن  

مهندسی شيمی ایران و به ميزبانی دانشگاه تربيت 
 .مدرس تهران برگزار شد

 خبرنامه انجمن مهندسی ساخت و توليد ایران پس از  
 .مدتی وقفه مجددا انتشاز یافت

 ١٣ تا ١٠ دومين همایش بين المللی ساخت و توليد از  
 .  دسامبر در تهران برگزار شد

اجلاس مشترک هيات امنای دانشگا ها و مراکز آموزش   
 .عالی در دانشگاه ما برگزار شد

 ۵ تيم فوتبال دانشکده مهندسی متالوژی پس از پيروزی  
بر یک بر تيم دانشکده مهندسيی عمران به مقام 
قهرمانی مسابقات فوتبال دانشکده های دانشگاه دست 

 .یافت
 .ختران گروه کوه دانشگاه به قله درفک صعود کردند د 
 پنجمين جشنواره فيلم و عکس دانشجویان در دانشگاه  

 .ما برگزار شد
 آذرماه در دانشگاه ٢٠ تا ١۵مراسم هفته پژوهش   

 .شود صنعتي شريف برگزار مي
دومين گردهمایی استادان دانشگاه صنعتی شریف   

رها و محدودیت های در این گردهمایی راه کا. برگزار شد
 دانشگاه ۵٠٠پيش رو برای قرار گرفتن دانشگاه در بين 

 .برتر جهان مورد بررسی قرار گرفت
 انتخابی منطقه غرب ACM مسابقه برنامه نویسی  

 تيم ۶ دانشگاه داخلی و ۴۵ تيم از ٨٧آسيا با شرکت 
 از Imaginaryتيم . خارجی در دانشگاه ما برگزار شد

 رتبه دوم به همراه تيم هایی از دانشگاه ما با کسب
 ACMدانشگاه اميرکبير و سنگاپور راهی مسابقات جهانی 

 .شد
پيش از نمایش در سينماهای کشور " عصر جمعه" فيلم  

 دانشجویان در دانشگاه ما به نمایش کانون فيلمتوسط 
 .درآمد

 به علت عدم صدور ویزا دانشمندان و پژوهشگران ايراني  
 که در »سزامي« علمي اخير  در نشستنتوانستند

 . برگزار شد، شرکت کنندمصرکشور 
 چهارمين کنفرانس بين المللی مدیریت به همت  

دانشکده مدیریت دانشگاه صنعتی شریف در تهران برگزار 
 .شد

 از سال آینده دانشکده مهندسی برق برنامه آموزشی  
ارایه همزمان . برای ورودی های جدید تغيير خواهد کرد

زمایشگاه های مربوطه، تاکيد بر انجام آزمایش و درس و آ
پروژه های درسی از جمله تغييرات در برنامه آموزشی 

 .خواهند بود
 دانشجوی دانشکده الشن مرادی مراسم تقدیر از  

 و عضو تيم ملی ١٣٨٢مهندسی شيمی ورودی سال 
 .شطرنج ایران در سالن سبز این دانشکده برگزار شد

 .ختران دانشگاه برگزار شد دژیمناستيک مسابقات  
 رشته دانشجوي دآترا ١٣دانشگاه صنعتي شريف در   

  مي پذيرد

 برنامه کوهنوردی دانش آموختگان دانشگاه ما
 در تهران

 

 
 

 ن دانشگاه دردانش آموختگاآخرين برنامه گروه آوهنوردي 
 با شرآت ده ها نفر از ٨٥ آذر ماه ٢٨ تاريخ تهران در
ها در منطقه افجه لواسانات برگزار اران اين برنامه ددوست
اين برنامه با وجود تغيير فصل آوهنوردي و شرايط . شد

زمستاني  منطقه، مورد استقبال گسترده علاقمندان قرار 
 .گرفت

جالب توجه اينكه، برنامه هاي گروه آه در ابتدا توسط 
 ) ٥٠  تا ٤٥ورودي هاي (  آوهنوردان قديمي دانشگاه

 در حال حاضر مورد استقبال ،شد ميسازمان دهي و اجرا 
تر ها نيز قرار گرفته و در برنامه هاي اخير در صد  جوان
در . دهند ي از شرآت آنندگان را جوانان تشكيل ميیبالا

گروهي از صعود آنندگان برنامه به گردنه افجه بالا عكس 
 .شوند آه عموما از جوانان هستند بشم ملاحظه مي

  

  تسليت
خبر درگذشت مادر گرامی دوست با کمال تاسف از 

 ما . مطلع شدیممهندس شيوا فرهمندرادعزیزمان، آقای 
گویيم و خود را در  این فقدان بزرگ را به شيوا تسليت می

  .دانيم غم او شریک می
  
  تسليت

دکتر علی نقی  گرامی پدربا کمال تاسف از خبر درگذشت 
 ما این فقدان بزرگ را به دکتر . مطلع شدیممشایخی

گویيم و خود را در غم ایشان شریک  ایحی تسليت میمش
  .دانيم می
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